《手绘时装画》 "Hand-painted Fashion Paintings"

民族晨彩 设计融合 活态传承



THE LIBRARY OF INHERITANCE AND INNOVATION OF MINDRITY CLOTHES

少數民族服裝與服飾傳承與創新資源庫



《手绘时装画勾线工具》

"Delineating Tool of Hand-painted Fashion Paintings"

一、自动铅笔

I. Propelling Pencil

画画的自动铅笔为避免线条过粗过黑或过浅过细,常选用 0.3 粗细, b 黑度的笔芯。 画画经常需要长时间地握笔,所以不太建议使用重心低的自动铅笔,那样手腕更容易劳 累!

To avoid too thick and too black or too light and too fine lines, automatic pencils for drawing are often used with 0.3 thickness and b blackness leads. Drawing often requires a long grip on the pencil, so it is not recommended to use an automatic pencil with a low center of gravity, which makes it easier to strain your wrist!



图 1 自动铅笔

Figure 1 Automatic Pencil

二、针管笔:

II. Needle Pen:

在时装绘画中,针管笔粗细常包含 0.03, 0.05, 0.1, 0.5 这几种,包括黑色和棕色,通常使用稍细的针管笔来勾勒头部五官和肢体部分,其它两种针管笔用来勾勒衣服的细节。

In fashion drawing, needle pens often contain 0.03, 0.05, 0.1, 0.5, including black and brown, and are usually used to outline the head and limbs, while the other two types of pencils are used to outline the details of the clothes.



图 2 针管笔

Figure 2 Needle Pen

三、纤维笔:

III. Fiber Pen:

有颜色的勾线笔,不同的服装颜色使用不同颜色的勾线笔,也是一种风格。还 常用于面部眼妆、口红、妆容等细节勾画填色。 Fiber pens are colored hook pens, different costumes colors use different colors of hook pens, which is also a style. It is also commonly used for facial eye makeup, lipstick, makeup and other details outline to fill in the color.



图 3 纤维笔

Figure 3 Fiber Pen

四、高光笔:

IV. Highlighter:

常使用白色高光笔,也有金银等颜色,在完成时装画后点出画面的亮部。也可在填色时直接留出白色部分来达到相同效果。

White highlighters are often used, as well as colors such as gold and silver, to point out the brighter parts of the picture after completing the fashion paintings. You can also achieve the same effect by leaving the white part directly when filling in the color.



图 4 高光笔

Figure 4 Highlighter

五、软头勾线笔:

V. Soft-headed Hook Pen:

有一定难度的勾线笔,需要有一定的绘画基础。线条根据手部力度不同可产生粗细 对比,使画面更加生动自然且具有韵律感。对于新手不太友好!

There is a certain degree of difficulty of using the hook pen; you need to have a certain foundation of painting. The lines can be contrasted in thickness depending on the strength of the hand, making the picture more vivid and natural with a sense of rhythm. It is not so friendly to novices!



图 5 软头勾线笔

Figure 5 Soft-headed Hook Pen: